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Piteå Utbildningsvetenskapliga Råd (PUR) 
 

Tid:    2019-05-21, kl 13:00-16:00 

Lokal:    NOLIA-city konferens 

 

Närvarande: 

Kristina Hansson  Vetenskaplig ledare Utbildningsförvaltningen 

Sara Wiklund  Magisterstuderande Piteå kommun 

Lars Uhlin   Lärare vid vuxenutbildningen Piteå kommun 

Linda Jansson  Förskollärare Piteå kommun 

Jennie Bodin   Rektor 

Ulrika Bergmark  Skolforskare 

Malin Westling  Förvaltningschef Utbildningsförvaltningen 

Catarina Lundqvist  Vetenskaplig ledare FOUI Norrbotten 

Christoffer Backlund  Rektor Piteå kommun 

Christina Wiklund  Magisterstuderande Piteå kommun 

Linda Ström   Rektor Piteå kommun 

Sara Cervantes  Universitetslektor Luleå universitet 

Per-Olof Erixon  Professor Umeå universitet 

 

Ledamöter med förhinder: 

Mats Danell   Rektorsutbildningen Umeå universitet 

 
 

§ 1   

Mötet öppnas 

Kristina Hansson hälsar välkommen. 

 
§ 2  

Val av sekreterare 

Carina Hammarsten, Utbildningsförvaltningen, utses till sekreterare. 

 
§ 3 

Val av justerande 

Linda Ström och Sara Wiklund utses till justerare av dagens protokoll. 

 

§ 4 

Godkännande av dagordning 

Ordföranden redogör för dagordningen vilken godkänns av mötet. 

 

§ 5  

Genomgång av föregående protokoll 

 

Forsknings- och utvecklingskonferens 2021. Tilläggsbeslut om riktlinjer för 

arbetsgruppens och koordinators arbete. 
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Genomgående diskussion om preliminära skrivningar kring ULF-avtal. Framfördes 

vissa justeringar i avtalstexten. 

 

Utlysning av aktionsforskningsprojekt. Inkomna ansökningar bedöms vid dagens möte. 

 

Seminarieserie för presentation av forsknings- och utvecklingsprojekt. Rådet fick i 

uppdrag att komma med inspel. 

 

Mandatperioder och representantskap. Rådet fick i uppdrag att komma med förslag. 

Diskuteras ytterligare vid dagens möte. 

 

Aktuella och framtida händelser, rapport FOU. Information om framtida forskning 

inom ULF-verksamhet. Information om Ulrikas Bergmarks forskningsstudie vilken 

kommer att utmynna i en artikel. 

 

Förändrat datum för PUR:s sammanträde 

 

Beslut: 

Protokollet läggs till handlingarna. 

 
§ 6 

Forsknings- och utvecklingskonferens 2021 

Den 12 maj 2021 firar Piteå 400 år. Projektledare Per Lenndin informerar om 

kopplingen till firandet av Piteå 400 år. Information finns på Piteå kommuns 

webbplats https://www.pitea.se/Invanare/Fritid-kultur/Det-hander-i-Pitea/pitea-400/  

Kommunen har avsatt 4, 5 mkr för planeringsarbete och genomförande. Här ingår 1,5 

mkr till jubileumspott från vilken kan sökas medel för att stimulera arrangemang,  

1 mkr för projektledare och 2 mkr för kommunikation. 

 

Jubileumsåret bedrivs i projektform med fokus på tre teman: 

 

1. Öka kunskapen om Piteå lokalhistoria. 

2. Ett smartare Piteå, övergång till ett digitalt samhälle, samhällsutveckling 

Den nationella forsknings- och utvecklingskonferensen i samarbete med Umeå 

universitet och Luleå tekniska universitet kopplas ihop med kommunens 

samhällsutveckling.  Konferensen anordnas under höstlovet vecka 44 enligt 

preliminär planering. 

Stiftelsen Innovation Pite arbetar för att arrangera en nationell konferens i Piteå 

under 2021. 

Ett attraktivare Piteå, ortens attraktivitet ur flera perspektiv, tillgång till arbete, 

utbud av arrangemang. 

3. Jubileumsfirande 12 maj 2021. 

 

Rådet ser samverkan med kommunen och övriga parter som positiv. Piteå har en 

intressant position i den svenska skolhistorien, ett arv som nu utmynnar i forskning 

och utveckling av skolan. Marknadsföringen av forsknings- och 

utvecklingskonferensen bör påbörjas hösten 2020. Kommunens kommunikationsenhet 

https://www.pitea.se/Invanare/Fritid-kultur/Det-hander-i-Pitea/pitea-400/
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utgör en viktig samarbetspartner i detta arbete.  

 

Catarina Lundqvist, vetenskaplig ledare FOUI Norrbotten, förordar att 

innovationskonferensen inte förläggs till vecka 44. En samordning med Sveriges 

kommuner och landsting rekommenderas.  

 
§ 7 

Genomgång och diskussion kring ULF-avtal Piteå kommun – Umeå 

universitet 

Kristina Hansson lämnar en rapport kring uppdragets slutförande. Avtalet är 

undertecknat och publicerat på Piteå kommuns webbplats. 

 

Pågår ett arbete för att strukturera och destinera beviljade forskningsmedel till nya 

alternativt befintliga projekt. Före sommaren ska en överenskommelse ha träffats med 

lärarhögskolan. 

 

Studerande vid magisterutbildningens sista studieår samt berörda skolledare har 

inbjudits att söka bidrag om minst 20 000 kr vardera från de statliga medlen (400 000 

kr ) med syftet att frigöra arbetstid samt möjlighet att sprida erfarenheter och kunskap 

från studierna. Bidraget är inte högt men ger en viktig signal att skapa strukturer för 

fortsatt arbete. 

 

Trepartssamtal med institutioner, Centrum för skolledarutveckling har genomförts.   

Per-Olof Erixon ser vikten av ett långsiktigt framtidsarbete och rekrytering av yngre 

krafter efter ULF-avtalets upphörande 2021.  

 

Förvaltningschefen har insänt en skrivelse till Sveriges Kommuner och landsting om 

behovet av förlängda insatser efter ULF:s upphörande. Ingen återkoppling har lämnats.  

Vetenskaplig ledare informerar att frågan även drivs hos utbildningsministern via 

ULF:s operativa grupp. 

 

Beslut: 

PUR är eniga om att Piteå proaktivt och oberoende arbetar för att skapa långsiktiga 

strukturer och om möjligt med kommunal och statlig finansiering. 

 
§ 8 

Bedömning av inkomna ansökningar till aktionsforskningsprojekt 

8 ansökningar har inkommit till omgång 3. Ansökningarna har vidarebefordrats till 

rådets medlemmar för genomläsning. Vid rådets möte bedöms ansökningarna i 

gruppvisa diskussioner med en bedömningsmatris som stöd.  Gruppdiskussionen 

avslutas med gemensam bedömning och slutlig sammanvägning. 

Bedömningsfrågor framgår av bilaga 1. 

 

Ansökningar har inkommit från: 

 

• Backen-/Långskata /Piteå centrala förskoleområde 

• Norrmalmskolan 
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• Christinaskolan 

• Grans Naturbruksskola 

• Bergsviksskolan (Sensomotoriskt centrum) 

• Hortlax, Bergsvikens förskolor (rektorer)  

• Kullen/Björklunda  

• Infjärdens förskoleområde 

 

Rådets bedömning och rekommendation 

Rådet noterar att projektansökningarnas kvalitet överlag har förbättrats i jämförelse 

med tidigare ansökningsprocesser vilket tyder på en utveckling i enheterna. Dock 

svarar vissa ansökningar mer och mindre väl mot efterfrågade kriterier. De sökande 

kommer att få en återkoppling av rådets kommentarer som stöd för vidareutveckling 

av projekten.  

 

Bedömningen blir ett rådgivande dokument vid kommande ULF-förhandlingar då 

beslut fattas om vilka projekt som beviljas tilldelning av handledande forskare. 

 
§ 9  

Seminarieserie för presentation av forskning- och utvecklingsprojekt  

Vetenskaplig ledare meddelar att tjänsteskrivelse inte upprättats eftersom inga förslag 

inlämnats. Seminarierna bör dock utgå från intentionerna i ULF-avtalet. 

Vetenskaplig ledare, förvaltningschef samt skolforskare arbetar vidare med innehåll i 

ULF-talk. Det första seminariet planeras till höstterminen 2019. 

 
§ 10  

Riktlinjer för ledamöters mandatperiod och representantskap 

Med stöd av tidigare beslut i Piteå Utbildningsvetenskapliga råd 2019-02-07 § 10 fick 

förvaltningschef och vetenskaplig ledare i uppdrag att utifrån de framförda 

synpunkterna arbeta vidare med frågan för att säkra struktur och legitimitet. 

Vetenskaplig ledare lämnar en information om nuläget. Uppdragstagarna föreslår att 

frågan bordläggs på grund av pågående arbete för att hantera de långsiktiga 

strukturerna. Barn- och utbildningsnämnden är ytterst ansvarig och kan tänkas vilja 

påverka sammansättning och mandatperioder.  

 
§ 11 

Övriga frågor 

Information om ECER 2019 European Research Conference, 3-6 2019, Hamburg  

Forskargruppen har insänt ett abstract och kommer tillsammans med representanter 

från England och Holland att medverka i ett symposium kring Ulrika Bergmarks och 

Per-Olof Erixons artikel ”En betydelsefull pendling mellan att använda lärarkunskap 

och akademiska kunskap när lärare forskar i sin egen praktik”.  

Kristina Hansson och Ingela Bergmo-Prvolovic, Jönköpings Universitet, presenterar 

ett paper kring förstelärare: Styrning av lärares professionella utveckling och lärande 

inom ramen för försteläraruppdraget. 

Chatarina Lundqvist och Stina Westerlund, deltar med presentation av rektors arbete 

med att leda en skola på vetenskaplig grund: Rektors iscensättande av en skola på 



  Protokoll 
 

2019-05-21 
 

 
 

5 
 

vetenskaplig grund – dilemman, förhandling och stöd av policyn i praktiken. 

 

Information om FOU-rapport 

 

Påminnelse om kommande PUR-möte 2019-10-01  

 

Information om FOU-rapporten. Vetenskaplig ledare informerar om ”Praktiknära 

skolforskning i samverkan”, nr 1:2019. Rapporten beskriver kommunens arbete med 

forskning och utveckling inom förskola och skola i samverkan med universitet. I den 

avslutande delen presenteras slutsatser och rekommendationer för fortsatt 

utvecklingsarbete på vetenskaplig grund. Delrapporten presenteras vid barn- och 

utbildningsnämndens kommande möte 28 maj 2019.  

Rapporten skickas till ledamöterna för genomläsning. 

 

§ 12 

Avslutning 

Mötet förklaras avslutat. 

 

Piteå dag som ovan 

 

 

Carina Hammarsten 

Sekreterare 

 

 

 

Kristina Hansson 

Ordförande    

 

Justeras 

 

 

Linda Ström Sara Wiklund 

Rektor  Magisterstuderande  

 

 


